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COMPARISON OF DETERMINATION OF SNOW LOADS FOR 
ROOFS IN BUILDING CODES OF VARIOUS COUNTRIES
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Abstract: The article compares the requirements for calculating the snow load on the coatings of buildings and structures 
in accordance with the regulations of technically developed countries and associations – Russia, the European Union, 
Canada and the United States. It was revealed that in these norms the general approaches, the subtleties of calculating the 
coefficients, the set of standard coatings and the schemes of the form coefficient proposed for them differ significantly. 
This situation reflects the general problem of determining snow loads – at the moment there is no recognized unified 
scientifically grounded approach to determining snow loads on coatings of even the simplest form. The difference in the 
normative schemes of snow loads is clearly demonstrated by the example of a three-level roof.
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Аннотация: В статье сравниваются требования к расчёту снеговой нагрузки на покрытия зданий и сооружений 
в соответствии с нормативными документами технически развитых стран и объединений – России, Евросоюза, 
Канады и США. Выявлено, что в этих нормах значительно отличаются общие подходы, тонкости вычисления ко-
эффициентов, набор стандартных покрытий и предлагаемые для них схемы коэффициента формы. Такая ситуация 
отражает общую проблему определения снеговых нагрузок – на данный момент отсутствует признанный единый 
научно обоснованный подход к определению снеговых нагрузок на покрытия даже простейшей формы. Различие 
в нормативных схемах снеговых нагрузок наглядно продемонстрировано на примере трехуровневой кровли.
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